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17. sjednica Hrvatskoga sabora – nastavak
(24. – 26. ožujka 2010.)

Drugi tjedan rada 17. sjednice Hrvatskoga sabora, od predviđenih pet tjedana,

počeo je 24. ožujka 2010. godine u   9,30 sati.

Minuta šutnje
Na početku sjednice zastupnici su minutom šutnje odali počast preminulom

bivšem zastupniku i nekadašnjem potpredsjedniku Hrvatskoga sabora Stjepanu

Radiću.

* INTERPELACIJA O RADU VLADE REPUBLIKE HRVATSKE U VEZI S

ULOGOM VLADE REPUBLIKE HRVATSKE U SPRJEČAVANJU I

SUZBIJANJU RASTUĆEG NASILJA, DELIKVENCIJE, KRIMINALITETA TE

RIZIČNOG PONAŠANJA MEĐU DJECOM I MLADIMA

Podnositelj: Klub zastupnika SDP-a

Sadržaj Interpelacije: INTERPELACIJA_NASILJE_DJECA.pdf

IZVJESĆE_INTERPELACIJA_NASILJE_DJECA.pdf

Očitovanje radnih  tijela: Odbor za obitelj, mladež i šport

Videosnimka rasprave

RASPRAVA
Rasprava o Interpelaciji počela je u 9,30 sati 24. ožujka i trajala do večernjih

sati istog dana.

Klub zastupnika HDZ-a, u ime Kluba Nedjeljka Klarić
Vlada i resorna tijela državne uprave svjesna su činjenice postojanja nasilničkog

ponašanja među djecom i mladima te sve težih pojavnih oblika pa je poduzeto niz

učinkovitih  preventivnih ali i intervencijskih mjera.  Provođenje niza mjera iz

Programa aktivnosti za prevenciju nasilja među mladima za 2009. te donesenim

http://itv.sabor.hr/video/default.aspx?TockaID=4092',null,'height=450,width=810'))
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32716
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15379
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15364
http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
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propisima i strateškim dokumentima rezultiralo je s 11 posto manje maloljetničkih

kaznenih djela i s 4,74 posto manje slučajeva nasilja u osnovnim i srednjim školama u

2009. godini u odnosu na 2008.   U Ministarstvu obitelji, branitelja i međugeneracijske

solidarnosti u 2010. godini za aktivnosti prema djeci i mladima i isplatu dječjih

doplatka izdvojena su veća sredstva od onih u prethodnoj godini, ukupno 1,8 milijardu

kuna. Ministarstvo usmjerava značajna sredstva za projekte udruga u prevenciji svih

vrsta ovisnosti.

Provodi se stalna edukacija stručnjaka zaposlenih u domovima za odgoj djece i

mladeži, u obiteljskim centrima radi se na podršci roditeljima, provode se programi za

sprječavanje vršnjačkog nasilja i druge aktivnosti. Protokol o postupanju u

slučajevima nasilja među djecom i mladima donesen je 2004. godine, a nadležna tijela

prate njegovu provedbu. Iskustva stručnjaka iz područja socijalne skrbi svjedoče o

tisućama djece i mladih s poremećajima u ponašanju koji su danas uspješni obiteljski

ljudi, odgovorni roditelji i profesionalci. I vrlo su prijateljski raspoloženi prema

stručnjacima koji su ih vodili kroz njihovo zrelo i odgovorno odrastanje.

Mjere i postupci Vlade Republike Hrvatske i njenih institucija u zadanim

uvjetima daju uspješne rezultate u prevenciji, sprečavanju i suzbijanju nasilja među

djecom i mladima pa Klub daje punu potporu donesenim strategijama i programima i

odbija podnesenu Interpelaciju.

Klub zastupnika HNS-a; u ime Kluba Danica Hursa
Cilj ove rasprave je ponovno ukazati na problem nasilja među djecom i mladima

u našem društvu uz želju i potrebu da se problem djelotvornije suzbija i u konačnici

zaustavi. Zato Klub podržava Interpelaciju. Prema podacima MUP-a maloljetne su

osobe u 2008. počinile 730 kaznenih djela protiv života i tijela, što je porast od 19,48

posto u odnosu na 2007. godinu. Porast od 16,7 posto bilježi i broj kaznenih djela

nedozvoljenog posjedovanja oružja kod mlade populacije, neki su od iznesenih

podataka

Stanovnici Republike Hrvatske su u proteklih 20 godina sudionici i žrtve velikih

društvenih previranja, prezaposlenosti i nezaposlenosti, potrošnje, raspada i

napuštanja istinskih vrijednosti, raznih oblika nasilja. Na njih nisu reagirali ili su ga

čak sami poticali. Svih tih godina djeca nas promatraju i uče. Poduzetim mjerama i
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uloženim sredstvima na ovom području ne smijemo biti zadovoljni dok postoji samo

jedan Luka ili samo jedan Filip. Nužno je svakodnevno raditi na sustavu odgojnih

vrijednosti koje će vrijediti za školu, roditelje, medije, društvo u cjelini, uz ulaganje

dovoljno financijskih sredstava ponajprije u prevenciju.

Klub zastupnika IDS-a; u ime Kluba Damir Kajin
Klub će podržati Interpelaciju prije svega radi spomenutih imena žrtava i

njihovih obitelji, ali je to i tema o kojoj treba razgovarati. Ni Interpelacija niti Izvješće

Vlade Republike Hrvatske ne govore o demografskim podacima, a u ovom trenutku

demografski problem postaje problem broj 1. u Hrvatskoj. Tu je i problem droge, rak-

rana ovog trenutka, zatim nezaposlenost. Ne govori se ni o broju rastavljenih brakova,

primjerice, u Istri je to svaki peti. Svi ćemo se složiti da je za ovo nasilje najbitnija

obitelj, zatim škola - njima treba pomoći - društvo i u tom okviru Crkva. I u rješavanju

tog problema svatko treba dati svoj doprinos. I ne može se reći da se ništa nije

napravilo. Prema podacima se vidi da raste broj zaposlenih pedagoga, psihologa i

drugih stručnih djelatnika u školama.

Klub zastupnika SDP-a; u ime Kluba Gordana Sobol
Nasilje među djecom i mladima postalo je posljednjih godina sve veće i češće,

gotovo svakodnevni problem. S nasiljem se suočavaju djeca, roditelji, nastavnici,

stručnjaci i cjelokupna zajednica.  Moramo se  složiti da je nasilje među djecom i

mladima potpuno neprihvatljivo, a posebno  zabrinjava porast novih vrsta i oblika

nasilničkog ponašanja. Obitelj je ključna u odnosu na djecu i mladež i njihov odgoj, no

ako ona ne funkcionira država mora osigurati određene zamjenske mehanizme.

Država je prepoznala da je nasilje među mladima velik problem. Ima brojne strategije,

programe, protokole, no problem je što ih ne provodimo dovoljno ni kvalitetno. A i

pitanje je li ikad itko odgovarao za neprovođenje ili kašnjenje s njihovim donošenjem.

Kad se govori o nasilju među mladima svi su nezadovoljni, a u današnjoj

raspravi ispada da je jedino Vlada zadovoljna jer imamo sve te propise i strategije.

Državno odvjetništvo  upozorava da je izrazit porast djela s nanošenjem teških ozljeda,

domovi za odgoj djece i mladež su nam prekapacitirani, u jednom dijelu i zanemareni.

Broj stručnih djelatnika više ne prati na odgovarajući način probleme s kojima se
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danas susreću mladi. Pravobraniteljica za djecu navodi da je u 2008. porastao broj

nasilničkog ponašanja u našim školama za 67 posto. Poražavajući je podatak da u

osnovnim školama imamo jednog psihologa na 1009 učenika, jednog defektologa na

863 učenika, jednog pedagoga na 436 učenika.

Kao društvo suočeni smo s besparicom, ali svaka štednja na ovom području

višestruko je štetna. Stručnjaci upozoravaju na važnost prevencije u zaustavljanju

nasilja među mladima. A za ovu godinu smanjena su sredstva u Ministarstvu

znanosti, obrazovanja i športa za 24 milijuna kuna za sve programe namijenjene djeci

(ostalo tri milijuna kuna). Klub traži nove aktivnosti, zaokret i odgovorno koordinirano

postupanje prema nasilju među mladima i vršnjačkom nasilju.

Klub zastupnika HDSSB-a; u ime Kluba  Boro Grubišić
Ovo je vrlo važna tema važna za hrvatsko društvo za koje želimo da bude

društvo znanja, ali i reda i rada. Imamo Strategiju, imamo zakone i planove, ali i

svakodnevne probleme u školama od Bjelovara, Siska do Osijeka, Vukovara s teškim

kaznenim djelima premlaćivanja, fizičkim nasrtajima i lakim i teškim tjelesnim

ozljedama. Živimo u vrijeme u kojem je na djelu crni liberalni kapitalizam u kojem

majke nalaze, dobrim dijelom, posao u lancima robnih kuća i rade cijeli dan pa s kim

dijete s ključem stana oko vrata, može razgovarati kad dođe kući.  S virtualnim

svijetom i virtualnim osobama, a krive uzore za svoje ponašanje i odnos prema svijetu

i životu dobiva gledanjem televizijskih serija s grozomornom tematikom,

kriminalističkom i drugima.

Svi se skupa trebamo zamisliti oko toga, bez obzira na stranačku pripadnost i

ne trebamo kontradiktornosti sa statističkim podacima. Dogovorimo se da se te

strategije i programi provode. Prijedlozi iz Interpelacije su korisni i ne treba ih

odbijati, već primijeniti.

U  pojedinačnoj raspravi sudjelovali su: Ingrid Antičević-Marinović (SDP),

Brankica Crljenko (SDP), mr.sc. Tatjana Šimac Bonačić (SDP), Sonja

Šimunović (SDP), Nadica Jelaš (SDP), Biljana Borzan (SDP), Nenad Stazić

(SDP), Željana Podrug (HDZ), Suzana Bilić Vardić (HDZ) dr.sc. Romana

Jerković (SDP),  Dubravka Šuica (HDZ), Karmela Caparin (HDZ), Karolina

Leaković (SDP) i mr.sc. Bruno Kurelić (SDP).
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Hrvatski je sabor 26. ožujka 2010. donio zaključak da se odbija ova

Interpelacija (78 „za“  i 31 glas „protiv“).

Đ.Krmpotić

Predlagatelj: Klub zastupnika SDP-a (22 zastupnika)
Sadržaj Prijedloga odluke: PRIJEDLOG_ODLUKE_INA_MOL.pdf

Videosnimka rasprave

RASPRAVA
Hrvatski je sabor 25. ožujka 2010. raspravljao cijeli dan o Prijedlogu odluke

predlagatelja Kluba zastupnika SDP-a.

Klub zastupnika IDS-a; u ime Kluba Damir Kajin
Pogreška kod privatizacije INA-e počinje još 2002. jer je za 25 posto dionica te

tvrtke „ustupljeno 50 posto upravljačkih prava“. Prije 20 godina INA je bila gigant, a

danas je postala lovina. Povjerenstvo bi trebalo utvrditi je li prilikom te privatizacije

bilo kriminalnih radnji. Pitanje je zašto su osobe koje su sudjelovale u privatizaciji

INA-e za račun države nakon završene privatizacije ostale tamo raditi za novog

vlasnika. Slično je bilo i kod privatizacije drugih tvrtki koje su imale neku vrstu

monopola (telekomunikacije, banke), pa se postavlja pitanje kome su te osobe zapravo

služile – novom vlasniku ili državi. „Svatko može donijeti pogrešnu odluku, ali nitko

ne smije za sebe i svoje uzeti niti jednu kunu niti kome pogodovati“, zaključio je

zastupnik.

* PRIJEDLOG ODLUKE O OSNIVANJU ISTRAŽNOG POVJERENSTVA ZA

UTVRĐIVANJE ČINJENICA U VEZI SKLAPANJA PRVE IZMJENE I

DOPUNE UGOVORA O MEĐUSOBNIM ODNOSIMA KOJI SE ODNOSE

NA DRUŠTVO INA – INDUSTRIJA NAFTE D.D. TE GLAVNOG

UGOVORA O PLINSKOM POSLOVANJU SA STRATEŠKIM

PARTNEROM MOL HUNGARIAN OIL AND GAS PLC.

http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
http://itv.sabor.hr/video/default.aspx?TockaID=4093',null,'height=450,width=810'))
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15480
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Klub zastupnika HDZ-a; u ime Kluba Boris Kunst
Privatizacija Ine primarno je političko pitanje. Pitanje je zašto je Vlada Ivice

Račana odlučila privatizirati državnu tvrtku koja je 2002. ostvarivala profit od 350

milijuna kuna, zapošljavala 17 000 radnika i posjedovala 450 maloprodajnih mjesta.

Nelogično je što je privatizacijom MOL, ugovorom za kupljenih samo 25 posto plus

jedne dionice INA-e dobio ogromna upravljačka prava. „Postoji li tu neki tajni ugovor,

kad je MOL dobio tolika prava“, zanima Kunsta. Klub će podržati predloženu odluku,

ali je potporu uvjetovao time da u djelokrug Povjerenstva uđe cijeli proces privatizacije

INA-e. Potrebno je izvršiti cjeloviti uvid svih okolnosti i činjenica o privatizaciji INA-e

i svih ugovornih odnosa Vlade Republike Hrvatske i MOL-a, a posebno zbog činjenice

što je prvim ugovorom iz 2003. mađarska tvrtka stekla upravljačka prava nad INA-om

i pravno i faktički, nerazmjerno vlasničkom udjelu.

Klub zastupnika HDSSB-a; u ime Kluba Boro Grubišić
Sumnja u učinkovitost osnivanja povjerenstva koja se, kako je naglasio, u

Hrvatskoj osnivaju svaki put kada „prođe baba s kolačima“, a na kraju se ništa ne

utvrdi. Rasprava se vodi između SDP-a i HDZ-a radi utvrđivanja odgovornosti glede

privatizacije INA-e. Ne zna hoće li Klub podržati osnivanje povjerenstva ističući da je

riječ o „čisto političkoj igri, optužbi između dva tabora, HDZ-a i SDP-a za pridobivanje

političkih bodova“.

Klub zastupnika HNS-a; u ime Kluba Zlatko Koračević
Podržava osnivanje povjerenstva i slaže se s HDZ-ovim zahtjevom da se istraži

cjelokupni proces privatizacije INA-e i kaže kako nije logično da MOL za otprilike isti

paket dionica (razlika je samo 2,3 posto) ima pet članova Nadzornog odbora, a

Hrvatska samo tri člana. Postavlja pitanje postoji li neki tajni ugovor. Ne želi vjerovati

da se nekom daju upravljačka prava, a da za to nije dobio neki bonus. „Ako nije plaćen

taj bonus Hrvatska ima pravo, ukoliko želi, raskinuti ugovor, a ukoliko je strateški

partner platio bonus, a Hrvatska nema ta sredstva, pitanje je gdje su ona sada. To

valja istražiti“, kaže. Za Klub je štetna „neodgovorna, bezrazložna i nepromišljena“

odluka o izdvajanju plinskog biznisa.
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Klub zastupnika SDP-a; u ime Kluba Davor Bernardić
Sva događanja oko INA-e samo su „kap u moru nepravilnosti i nereda u javnim

poduzećima koje će se utvrditi kad SDP dođe na vlast“, rekao je zastupnik. „Ne bih

volio da kada dođemo u priliku upravljati Hrvatskom počnu iskakati kosturi iz

ormara“. Privatizacija INA-e 2002. provedena je na najtransparentniji način, na

međunarodnom natječaju, uz vrlo visoku cijenu dionice. Danas je, međutim, INA

gubitaš i boji se da se tvrtki ne dogodi sudbina „Plive“.

U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su: Dragutin Lesar (nezavisni), Nenad

Stazić (SDP), dr. sc. Krešimir Ćosić (HDZ), dr. sc. Andrija Hebrang (HDZ),

Daniel Srb (HSP), Frano Matušić (HDZ), dr. sc. Goran Marić (HDZ), Luka

Denona (SDP), Arsen Bauk (SDP) i Krunoslav Markovinović (HDZ).

Zastupnici su 26. ožujka 2010. sa 105 glasova „za“ i 1 „suzdržanim“

donijeli Odluku u ponešto izmijenjenom naslovu u skladu s prihvaćenim

amandmanom Kluba zastupnika HDZ-a te uz još neke amandmanske

korekcije Kluba i nezavisnog zastupnika Dragutina Lesara.

Predsjednik Hrvatskoga sabora Luka Bebić pozvao je klubove zastupnike da u

nastavku zasjedanja, Odboru za izbor i imenovanja predlože kandidate za članove

Povjerenstva.
J. Šarlija

* KOMEMORACIJA POVODOM SMRTI STJEPANA RADIĆA

Tijekom sjednice, na dan 25. ožujka, zastupnici su između redovnih

točaka dnevnoga reda održali komemoraciju povodom smrti nekadašnjeg

zastupnika i potpredsjednika Hrvatskog sabora u trećem sazivu, gospodina

Stjepana Radića.

Predsjednik Hrvatskoga sabora, Luka Bebić je tom prigodom istaknuo da je

zastupnik Radić slijedio i zastupao političku misao svog slavnog djeda i imenjaka i da

je u njoj pronalazio nadahnuće za suočavanje s izazovima suvremene Hrvatske. Bebić

je još dodao da ćemo ga se sjećati kao iskrenoga i čestitog čovjeka i predanog

domoljuba i da je njegovom smrću Hrvatska izgubila istaknutog borca za boljitak te

pedagoga i zaljubljenika u glazbu.
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Posljednju počast preminulom zastupniku potom je odao i potpredsjednik

Hrvatskoga sabora i stranački kolega, Josip Friščić. Potpredsjednik Friščić je

zastupnicima ukratko  opisao životni put preminulog zastupnika Radića, od njegova

rođenja 1928. godine. Friščić je posebno istaknuo njegovo domoljublje te rad na

Muzičkoj akademiji u Zagrebu, na kojoj je Radić bio profesor od 1961. godine, pa sve do

umirovljenja 1995. godine. Friščić se osvrnuo i na njegov pedagoški rad u inozemstvu,

te na mnogobrojne nastupe. Posebno je naglasio Radićev rad i doprinos Hrvatskoj

seljačkoj stranci koje je bio član od devedesetih godina prošlog stoljeća. Radić je

izabran za zastupnika u Hrvatskom saboru 1995. godine te je dužnost zastupnika

obavljao jedan i po mandat. Uz tu je dužnost obavljao i dužnost potpredsjednika

Sabora kao i članstvo u brojnim odborima, od Odbora za naobrazbu, znanost i kulturu,

Odbora za vanjsku politiku te Odbora za međuparlamentarnu suradnju. Uza sve te

funkcije, rekao je dalje Friščić, zastupnik Radić je bio i član saborskog Izaslanstva u

Parlamentarnoj skupštini Vijeća Europe te član Izvršnog Odbora nacionalne grupe

Hrvatskoga državnog sabora pri Interparlamentarnoj uniji. Za svoj je rad zastupnik

Radić tijekom života primio brojna priznanja i nagrade, a najdraža mu je bila nagrada

„Milka Trnina“ te nagrade „Lovro plemeniti Matačić“ i „Vladimir Nazor“, obje za

životno djelo. Potpredsjednik Friščić je potom u svoje te u ime svih zastupnika i

zastupnica cijeloj obitelji Radić izrazio duboko saučešće.

Nakon komemorativnog govora potpredsjednika Friščića, predsjednik Bebić je

pozvao zastupnice i zastupnike da minutom šutnje odaju posljednju počast

preminulom zastupniku Stjepanu Radiću.

V. Goldberger

* PRIJEDLOG I KONAČNI PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA ZAKONA

O PREDMETIMA OPĆE UPORABE (hitni postupak; prvo i drugo čitanje)

Predlagatelj: Vlada Republike Hrvatske

Sadržaj Prijedloga: PZE_518.pdf

Očitovanje radnih tijela: Odbor za zdravstvo i socijalnu skrb

Videosnimka rasprave

http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15480
http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15533
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32824
http://itv.sabor.hr/video/default.aspx?TockaID=4094',null,'height=450,width=810'))
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RASPRAVA
O predloženom zakonu zastupnici su raspravljali 26. ožujka 2010. godine.

Klub zastupnika HNS-a; u ime Kluba  Danica Hursa
Klub će podržati predložene izmjene Zakona. Zastupnica osobno žali što

pregovarački timovi ne mogu pojedine zakone sagledati s više aspekata pa da se

prilagodbe zakona naprave objedinjeno, a ne učestalo, kao što je slučaj s ovim

Zakonom.

Klub zastupnika SDP-a; u ime Kluba  dr.sc. Zdenko Franić
Kad smo u lipnju 2009. usklađivali Zakon sigurno se znalo  da u pravnoj

stečevini Europske unije ne postoji „pojam zdravstvene ispravnosti deterdženata i

igračaka“, što sada usklađujemo. No, problem leži u pravilnicima, već sada zastarjelih,

koji se primjenjuju do stupanja na snagu novih. Klub će podržati predloženi zakon uz

molbu da se razmisli o skraćivanju rokova za donošenje predviđenih pravilnika.

U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su: Stjepan Kundić (HDZ), Stjepan

Milinković (HDZ), dr.sc. Zdenko Franić (SDP) i dr.sc. Dragutin Bodakoš (SDP).

  Hrvatski je sabor 26. ožujka 2010. donio hitnim postupkom Zakon o

izmjenama Zakona o predmetima opće uporabe ( 108 „za“ i jedan glas

„protiv“).
Đ. Krmpotić

* PRIJEDLOG I KONAČNI PRIJEDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O

POTVRĐIVANJU PROTOKOLA IZ 1996. GODINE UZ KONVENCIJU O

MINIMALNIM STANDARDIMA NA TRGOVAČKIM BRODOVIMA IZ

1976.GODINE, (hitni postupak, prvo i drugo čitanje)

Predlagatelj zakona: Vlada Republike Hrvatske

Sadržaj Prijedloga: PZ_520.pdf

Očitovanje radnih tijela: Odbor za pomorstvo, promet i veze

Videosnimka rasprave

http://www.sabor.hr/Default.aspx?sec=2148
http://itv.sabor.hr/video/default.aspx?TockaID=4122',null,'height=450,width=810'))
http://www.sabor.hr/lgs.axd?t=13&id=32799
http://www.sabor.hr/fgs.axd?id=15553
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RASPRAVA
Zastupnici su o predloženom zakonu raspravljali 26. ožujka 2010. godine.

Klub zastupnika HDZ-a; u ime Kluba Branko Bačić
Klub ocjenjuje da je ovo jedan od posljednjih međunarodnih instrumenata koje

Hrvatska kao pomorska država treba implementirati u nacionalno zakonodavstvo i

kojim se omogućava poboljšanje radnih i životnih uvjeta hrvatskih pomoraca na

hrvatskim brodovima. Time je hrvatsko pomorsko zakonodavstvo gotovo u cijelosti

usklađeno s pravnom stečevinom EU. Klub podržava potvrđivanje Protokola uz

Konvenciju o minimalnim standardima trgovačkih brodova, jer će se njegovom

provedbom povećati broj inspekcijskih pregleda i na hrvatskim brodovima koji

uplovljavaju u hrvatske luke, čime će se dodatno pridonijeti poboljšanju trgovačke

flote hrvatskih brodova, ali i dodatno pridonijeti radnim i životnim uvjetima hrvatskih

pomoraca koji plove na brodovima pod hrvatskom zastavom.

Klub zastupnika HNS-a; u ime Kluba Danica Hursa
Klub će podržati dopunu Zakona o potvrđivanju Protokola iz 1996. godine uz

Konvenciju o minimalnim standardima na trgovačkim brodovima iz 1976. godine na

način da se dodaje novi članak kojim se utvrđuje da će Hrvatska, u skladu s člankom

3. stavkom 1. Protokola iz 1996. godine u Izjavi koju će priložiti ispravi o ratifikaciji

predmetnog Protokola, navesti da prihvaća Konvenciju o predstavnicima radnika iz

1971. godine navedenu u dijelu B Dopunskog dodatka.  Konvencija govori o

poboljšanju radnih i životnih uvjeta hrvatskih pomoraca na trgovačkim brodovima, a

to je ujedno  daljnje usklađenje naših pravnih akata s pravnom stečevinom Europske

unije.

U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su: Gari Cappelli (HDZ), Niko Rebić

(HDZ), Živko Nenadić (HDZ) i Zdenko Franić (SDP).

Hrvatski sabor je 26. ožujka 2010. godine, većinom glasova, sa 107

glasova „za“ i 2 „suzdržana“, donio predloženi Zakon.

S. Šurina
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Predlagatelj: Vlada Republike Hrvatske

Sadržaj Prijedloga: PRIJEDLOG_ODLUKE.pdf

Očitovanje radnih tijela: Odbor za ratne veterane

Videosnimka rasprave

RASPRAVA
O predloženoj odluci zastupnici Hrvatskoga sabora raspravljali su 26. ožujka

2010. u popodnevnim satima zasjedanja.

Klub zastupnika HDZ-a; u ime Kluba Petar Mlinarić
Zastupnik je podržao prijedlog, podsjetivši da je 14. kolovoza 1992. godine izašla

najveća grupa logoraša iz srpskih koncentracijskih logora. Zastupnik je iznio podatke o

broju zatočenika i njihovim problemima nakon preživljavanja tortura u logorima.

Podsjetio je na još uvijek velik broj nestalih osoba, od kojih je 400 s područja

Vukovara.

Klub zastupnika SDP-a; u ime Kluba Ante Kotromanović
Pozdravio je Prijedlog odluke koji je potekao od inicijative Hrvatskog društva

logoraša srpskih koncentracijskih logora. Postavio je pitanje skrbi li se današnje

društvo adekvatno o njima, posebno u smislu zdravstvene zaštite. Najavio je prijedlog

rezolucije o zdravstvenoj zaštiti branitelja i osnivanju rehabilitacijskog centra.

Klub zastupnika HNS-a; u ime Kluba Goran Beus Richembergh
Ovim prijedlogom ćemo se barem jednim dijelom, simbolično, odužiti svima koji

su prošli pakao logora u Domovinskom ratu, rekao je zastupnik. Podsjetio je na neke

od najzloglasnijih logora na ovim prostorima, rekavši da je svaki logor neprijatelj

čovječnosti, čovjeku i njegovom dostojanstvu.

* PRIJEDLOG ODLUKE O PROGLAŠENJU „DANA SJEĆANJA NA

ZATOČENIKE NEPRIJATELJSKIH LOGORA TIJEKOM DOMOVINSKOG

RATA
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Klub zastupnika HDSSB-a; u ime Kluba Boro Grubišić
Zastupnik je postavio pitanje zamagljuju li se formulacijom „neprijateljski“

logori uzroci i razlozi obrambenog Domovinskog rata. Iznijevši podatak o 1600 ljudi

koji su nakon iskustva logora sebi oduzeli život, upozorio je na potrebu vraćanja

dostojanstva svim sudionicima Domovinskog rata. Zaključno je podržao donošenje ove

Odluke.

U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su: Petar Mlinarić (HDZ), Ivan Bogović

(HDZ), Daniel Srb (HSP), Josip Đakić (HDZ) i Ivan Šantek (HDZ).

Hrvatski sabor je, 26. ožujka 2010., jednoglasno (sa 110 glasova „za“)

donio Odluku o proglašenju „Dana sjećanja na zatočenike neprijateljskih

logora tijekom Domovinskog rata.“

A. Favro

U ime Odbora za izbor, imenovanja i upravne poslove  govorila je Nevenka

Majdenić. Odbor za izbor, imenovanja i  upravne poslove predložio je, a Hrvatski

sabor donio 26. ožujka 2010. slijedeće odluke:

- Boris Šprem (SDP) bira se za člana Odbora za Ustav, Poslovnik i politički

sustav (107 glasova za, jednoglasno);

- Josip Leko bira se za člana Odbora za zakonodavstvo (107 glasova za,

jednoglasno);

- Nada Čavlović Smiljanec (SDP) razriješena je dužnosti članice Odbora za

pravosuđe, a izabrana  je za potpredsjednicu Odbora za pravosuđe (107 glasova za

jednoglasno), a Nenad Stazić (SDP)  izabran je za člana Odbora za pravosuđe (107

glasova za, jednoglasno);

- Sonja Šimunović (SDP) razrješuje se dužnosti članice Odbora za rad i

socijalno partnerstvo , a za člana  Odbora bira se Silvano Hrelja (HSU) (107 glasova

za, jednoglasno);

* IZBORI, IMENOVANJA I RAZRJEŠENJA
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- Ivica Pančić (nezavisni) razrješuje se dužnosti člana Odbora za Hrvate izvan

Republike Hrvatske, a za članicu Odbora bira se Karolina Leaković (SDP) (107

glasova za, jednoglasno);

- Ivica Pančić (nezavisni) razrješuje se dužnosti člana Odbora za zaštitu

okoliša, a za člana Odbora bira se Mario Habek  (SDP) (107 glasova za, jednoglasno);

- Boris Šprem (SDP) razrješuje se dužnosti člana Odbora  za pomorstvo, promet

i veze, a za člana Odbora bira se Ivan Hanžek  (SDP) (106 glasova za, jednoglasno);

- Dr. sc. Branko Grčić (SDP) razrješuje se dužnosti člana Odbora za europske

integracije, a za članicu Odbora bira se Karolina Leaković (SDP) (107 glasova za,

jednoglasno);

- Dr. sc. Antun Vujić (SDP) razrješuje se člana Izaslanstva Hrvatskoga sabora

u Zajedničkom parlamentarnom odboru Republike Hrvatske - Europske unije, a u

Izaslanstvo za članicu se bira Karolina Leaković (SDP), a za zamjenika   članice dr.

sc. Antun Vujić (SDP) (107 glasova za, jednoglasno);

-  Josip Leko (SDP) bira se iz reda zastupnika za člana Povjerenstva za

odlučivanje o sukobu interesa (106 glasova za, 1 protiv);

- Krešimir Rožman razrješuje se dužnosti člana  Odbora za zakonodavstvo iz

reda predstavnika sindikata više razine (107 glasova za, jednoglasno).

M. Micek

Izvješća Hrvatskoga sabora
tjedni pregled
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